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VERSLAG EXTRA RAADSCOMMISSIEVERGADERING 
BEHEER EN VERKEER 
 
WI:  09/12 
Datum:  5 november 2009 
Plaats    Oude  raadzaal 
Tijd: 16.30 – 17.30 uur 
 
Aanwezig: K. Hazewinkel (voorzitter), J. Spakman (PvdA), J.D. Hukema (PvdA), J.P.T. Klijnsma 
(Groen Links), J. Luhoff (D66), J. Evenhuis (VVD), I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), T. 
Kirienko (SP), J. Seton (CDA), R.J. Prummel (Stadspartij), R.J.A.M. Krüders (Student en Stad); C.T. 
Dekker (wethouder), J.A. Visscher (wethouder), I. Bolle (plv. griffier), F. Hijlkema (cie.griffier) 
 
Verslag: de heer Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
 
A.2.  Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting 

• Programma 2B: Vestigingsklimaat: Verkeer en Vervoer 
• Programma 3: Leefomgeving 
• Programma 5: Duurzame ontwikkeling. 

D66 stelt de volgende vragen: 
• De stedelijke hoofdstructuur: hoe kan in verband met de uitvoering van de grote projecten het 

onderliggend wegennet goed op orde blijven? Denk aan de Paterswoldseweg, de Ketwich 
Verschuurlaan en de Petrus Campersingel. 

• Parkeergarage Damsterdiep: krijgt het parkeerbedrijf problemen vanwege de extra bijdragen 
uit de exploitatie in verband met de vertraging? 

• Duurzaamheidprogramma: het is te weinig concreet, de doelen zijn niet duidelijk en de in de 
begroting opgenomen 1 miljoen euro is te beperkt. 

De SP stelt de volgende vragen: 
• De begroting voor verkeer ziet er goed uit. 
• Fietsbeleid: de inrichting van een aantal kruispunten is financieel niet in de begroting terug te 

vinden. 
• Duurzaamheidprogramma: het is te weinig concreet en de ambities kunnen hoger. Een 

voorbeeld van een te lage ambitie: vier energieneutrale woningen in 2010. Lentekriebels is 
wel een goed programma en de fractie is blij met de verruiming van de groenedakenregeling. 

De VVD stelt de volgende vragen: 
• N 361: de VVD staat achter de wethouder wat betreft het aanleggen van het eerste deel op 

bestaand tracé. Wat heeft de wethouder voor ogen met het aanspannen van een proces tegen 
de provincie? 

• De tram: in februari spreekt PS over de afweging tram of bus. Als dit klopt; wat betekent dit 
voor de voorkeur van de wethouder voor een tram? Zijn er negatieve consequenties? 

• De bevolkingsontwikkeling: de groei is ongeveer 10.000 inwoners in vier jaar tijd, onder wie 
vooral jongeren en de jongste ouderen. Zijn er consequenties in verband met het aantal 
fietsers? 

• Geasfalteerde fietspaden: ligt dit project echt op schema en is het in 2010 rond? 
• Zuidelijke Ringweg: de planstudie duurt tot 2015. Is die lange duur een gevaar voor de 

financiering? Waarom wordt de Van Iddekingeweg richting rotonde niet open gemaakt in 
verband met fileproblemen richting de A7? 

• Positief zijn de oplevering van de Damsterdiepgarage in 2011 en het parkeren bij scholen. 
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• Klopt het dat vanwege bezuinigingen op het OV-bureau de citybus naar de Zaanstraat 
verdwijnt? Was dat een prioriteit? 

Het CDA stelt de volgende vragen: 
• Een goed punt is het fietsbeleid, onder andere het verminderen van wachttijden voor fietsers. 

Wat zijn de consequenties voor het overige verkeer en is dat meegewogen? 
• Het halteplan en de toegankelijkheid: dit is een goed plan en het tempo moet erin worden 

gehouden. 
• De Sontbrug: er staat geen dekking aangegeven. Hoe zit dit? Gaat het om 40 miljoen euro? 
• Verkeersveiligheid: het punt 30 km-zone is niet in de tekst opgenomen. 
• Regiovisie Groningen-Assen: dit wordt in het vervolg structureel gefinancierd terwijl nog niet 

zeker is dat het project wordt voortgezet. Waarom niet nog een keer incidenteel financieren? 
• Beheer: onkruid in de verhardingen is een probleem. Kan dit voldoende worden bestreden met 

het bestaande geld? 
• De fractie is blij met het nieuwe geld voor oeverbeschoeiingen. Het is een goede eerste stap. 
• Geluid is een belangrijk punt, vooral bij verkeer en evenementen. Is het de bedoeling om te 

anticiperen op landelijke wetgeving? 
Student en Stad stelt de volgende vragen: 

• De fractie is het eens met de vragen over de stedelijke hoofdstructuur. De fractie is tevreden 
over het fietsbeleid, het OV-beleid en P&R-maatregelen. 

• Duurzaamheid: 50% klimaatneutraal in de eigen gebouwen is te laag, het gaat om het geven 
van het goede voorbeeld door de gemeente. 

• Risico’s weerstandsvermogen, onderdeel beheer houten wijkbruggen: de gemeente moet de 
plannen goed op orde hebben. De inventarisatie van het beheer moet tijdig worden uitgevoerd. 

De ChristenUnie stelt de volgende vragen: 
• De fractie sluit zich aan bij de al gestelde vragen over de Regiovisie. Er wordt geen doel 

geformuleerd. Wat zit hier achter? 
• De binnenstad: omdat die steeds intensiever wordt gebruikt, kan dit volgens het college leiden 

tot herprioritering. Ook wordt gezegd dat het lastiger wordt de wijken schoon te houden. Hoe 
gaat dit financieel worden opgelost? 

• Milieustewards: hoe wordt de commissie geïnformeerd over eventuele uitbreiding? 
• Jeugd in Noorddijk: wordt ook in andere wijken inzet gepleegd? 
• Groningen kiest voor nascheiding van kunststoffen: loopt de Groninger aanpak goed? 
• Herinrichting diepenring en Steentilstraat: de fractie vindt de tekst niet kloppen omdat de bal 

deels bij de raad wordt neergelegd in verband met de parkeergarage Damsterdiep. 
De PvdA stelt de volgende vragen: 

• De fractie is tevreden met de inzet op fietsgebied. Waarop zijn de kosten van 2,5 miljoen euro 
voor het fietspad tussen het ACM en de Kerklaan gebaseerd? 

• Wachttijdvoorspellers: waarom duurt de installatie zo lang? 
• Potje diverse projecten onder fietsbeleid: hoeveel geld zit erin? 
• Openbaar vervoer: investeringen hebben ruimtelijke consequenties, zoals bij de tram en bij het 

stationsgebied. 
• De fractie is tevreden over de aanpak vanuit het Tram Bureau. 
• Station Europapark: ligt de oplevering in 2011 op schema? 
• Stationsgebied: de fractie had graag het aanvullende dekkingsvoorstel bij de begroting gezien. 
• Het autoverkeer is in goede balans in de begroting opgenomen. Er zijn meerdere belangen: 

bereikbaarheid, leefbaarheid en werkgelegenheid. 
• Knelpunt Van Ketwich Verschuurlaan en Corpus den Hoorn: het probleem wordt steeds 

groter. Kan het werk worden versneld? 
• Diepenring en Steentilstraat: de tekst is vreemd en de fractie wijst op de aangenomen moties. 
• Leefomgeving: de BOR-systematiek is prima. De fractie verwacht dat de efficiency elk jaar 

kan verbeteren en deelt de zorg van de ChristenUnie niet. 
• Duurzame ontwikkeling: de fractie geeft complimenten, het is goed dit onderwerp in alle 

programma’s terug te vinden. 
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GroenLinks stelt de volgende vragen: 
• Het is een mooie begroting waarin veel wensen van GroenLinks worden gerealiseerd, omdat 

investeringen tot uitvoering komen. 
• De Sontbrug: wat is de planning en wanneer komt het onderwerp in de raad? 
• P&R: de gemeente moet stimuleren dat Haren tot uitbreiding overgaat. Het college moet hier 

in zijn notitie op ingaan. 
• De fractie is blij met het geld voor oeverbeschoeiing en met het op korte termijn bespreken 

van het voorstel duurzaamheidcentrum. 
• Het is goed dat energiebesparing bij scholen in het IHP wordt opgenomen. De fractie vindt de 

installatie van zonnepanelen bij nieuwbouw erbij horen. 
• De fractie is blij dat meer schoolkinderen worden bereikt via milieu- en 

duurzaamheidseducatie. 
Wethouder Visscher reageert als volgt: 

• Duurzaamheidprogramma: het jaarprogramma 2010 wordt concreter op het punt van de 
ambities. De indicatoren worden in de loop van de tijd concreter. 

• Duurzaamheid eigen gebouwen: er is een grote inspanning geleverd om te kunnen meten. Dit 
gaat nu van start. 

• Energieneutrale woningen: het zijn er slechts vier omdat dit alleen over Meerstad gaat. 
• Beheer en onderhoud: elk jaar wordt naar efficiencyverbetering gekeken. Het college houdt 

het goed in de gaten en de raad krijgt de resultaten te zien. 
• Plastic afval: Groningen doet het beter door het probleem aan de bron aan te pakken. 

Landelijk worden de doelstellingen niet gehaald. 
• Houten wijkbruggen: prioriteit is gegeven aan het vervangen van twee bruggen. In 2010 volgt 

de inventarisatie. 
• Milieusteward: het gaat om een pilot, daarna volgt de evaluatie. Het komt naar de commissie 

toe. 
• Geluid: de verkenning gaat over verkeer en evenementen. De gemeente gaat eventueel 

anticiperen. 
• Vernielingen door de jeugd: er wordt goed naar gekeken en geprobeerd wordt de jeugd te 

betrekken bij onderwerpen in de wijk. 
Wethouder Dekker reageert als volgt: 

• Het is belangrijk dat middelen zijn vrijgemaakt voor grote infrastructurele werken. De raad 
beslist volgende week over de begroting en daarmee over deze werken. 

• De aansturing van grote projecten vergt een grote inspanning wat personele inzet betreft. 
Soms kan niet alles tegelijk. Als voorbeeld gelden de werken aan de Ketwich Verschuurlaan, 
die onvoldoende van de grond komen. Binnenkort wordt de opdracht verstrekt en daarbij 
worden externen ingehuurd. In het voorjaar van 2010 komt dit in de commissie, ook in relatie 
tot andere delen van het wegennet. 

• Het klopt dat de personele knelpunten zich vooral bij de dienst Verkeer voordoen. Voor 2010 
is geen volledige oplossing gevonden. Voor 2011 is hiervoor de noodzaak zeker aanwezig. De 
wethouder komt met een nader voorstel voor het plan Zuidelijke Ringweg. De vraag komt dan 
terug. 

• De Sontbrug staat op de langetermijnagenda. De financiering zit voor 40 miljoen euro in de 
exploitatie Meerstad. Indien verdere financiering nodig is, komt het college er bij de 
startaanvraag op terug. 

• Parkeergarage Damsterdiep: er zijn extra kosten die pas in de exploitatie van het 
parkeerbedrijf komen zodra de parkeergarage operationeel is. Zoals beloofd komt het college 
er in april 2010 op terug. 

• Zuidelijke Ringweg: dinsdag wordt de bestuursovereenkomst met de minister getekend en dan 
ligt het geld vast. 

• Aansluiting Corpus den Hoorn-A7: de wethouder verwacht verbetering na voltooiing van de 
werken aan het  Julianaplein. Aparte maatregelen zijn nodig voor het verkeer op de Ketwich 
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Verschuurlaan. Straks komt het dynamisch verkeersysteem. Er is een relatie met de grote 
projecten en met de visie over de autobereikbaarheid. 

• Het OV-bureau: in de commissie zijn de bezuinigingen besproken en lijn 23 hoort erbij. 
• De 30 km-zone staat in de begroting onder ‘afronding verblijfsgebieden’. 
• De diepenring: het college wil geen extra punt scoren, de tekst op bladzijde 79 klopt. De raad 

beslist over de planning. In de tekst wordt de oplevering van de parkeergarage Damsterdiep 
genoemd. Dit is in overeenstemming met de motie van de raad. Het werk start bij de 
Noorderhaven. De raad is goed bediend en de wethouder begrijpt dat de ChristenUnie dit nu 
met haar eens is. 

• Wachttijdvoorspellers: er is vertraging bij de installatie door softwareproblemen. 
• Het bedrag van 2,5 miljoen euro voor het fietspad ACM-Kerklaan is een raming. 
• De notitie over P&R komt naar de commissie. Vanuit de Parkeernota komt geld. Haren voert 

de uitbreiding van de P&R uit. 
• De Regiovisie: tot 2015 is de gemeentelijke bijdrage structureel. 
• Shared Space Helpman: de notitie komt naar de commissie, er is nog geen definitief besluit. 
• Voorrang voor fietsers op kruispunten wordt per geval bekeken. 
• Stationsgebied: aanvullende dekking kan mogelijk ontstaan vanuit de 700 miljoen euro voor 

Regio Rail. De commissie ontvangt nadere schriftelijke informatie. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 17.25 uur. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Visscher: 
Geen toezeggingen 
Wethouder Dekker: 
De commissie ontvangt nadere informatie over de aanvullende dekking voor het Stationsgebied. 


